

STRATEGIC IMPORTANCE OF FDI FOR THE INTRA-REGIONAL DEVELOPMENT OF UZBEKISTAN

Overview

This training is designed to equip professionals with the skills needed to attract and retain foreign direct investment (FDI) and to develop comprehensive "Technical and Economic Feasibility" studies aligned with Uzbekistan's regional development indicators. Participants will gain practical insights into market drivers, feasibility assessment methodologies, and investor expectations, enabling them to craft actionable investment proposals and feasibility reports tailored to regional opportunities in Uzbekistan.

The MBF Academy provides a first-class training course empowering professionals with the skills, knowledge and experience required to meet the challenges of their roles professionally and efficiently. This will ultimately contribute to the overall strategic performance of companies through the higher quality of work.

Target Audience

This programme targets professionals and policymakers in Uzbekistan involved in regional development, investment promotion, and economic planning, aiming to leverage FDI for balanced intra-regional growth. We welcome participants from various business sectors to create a diverse, interactive and world-class learning environment.

Learning Outcomes: By the end of this programme, participants will be able to:

1. Recognise and analyse FDI opportunities for Uzbekistan's regions.
2. Conduct investor outreach and engagement effectively.
3. Develop and draft technically sound and economically viable feasibility studies.
4. Apply Uzbekistan-specific regional development indicators to enhance the attractiveness of their proposals.
5. Confidently present investment proposals and feasibility findings to potential investors and stakeholders.

This programme provides actionable skills for professionals to drive investment in Uzbekistan, fostering regional economic growth and sustainable development.

Agenda:

March 18, 2025	
16:00	Arriving at the airport
March 19, 2025	
9:00am-13:00pm Coffee: 10:30am-10:45am Lunch: 13:00-14:00 14:00-16:00	<p>UNDERSTANDING FOREIGN DIRECT INVESTMENT (FDI) DYNAMICS</p> <p>Objectives:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Introduce participants to FDI trends, benefits, and impacts, with a focus on Uzbekistan and its regions. • Identify target industries and opportunities aligned with Uzbekistan's strategic development priorities. <p>Sessions:</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. Global and Regional FDI Trends <ul style="list-style-type: none"> • Analysis of global FDI flows and emerging market trends. • Overview of Uzbekistan's positioning and attractiveness for FDI in Central Asia. 2. FDI's Role in Regional Economic Development <ul style="list-style-type: none"> • Impact of FDI on economic growth, job creation, and infrastructure development. • Case studies of successful FDI projects in Uzbekistan. 3. Target Sector Analysis <ul style="list-style-type: none"> • Identifying high-potential sectors within Uzbekistan (e.g., energy, agriculture, textiles). • Aligning investment opportunities with regional strengths. <p>Activities:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Group discussions on FDI success stories within Uzbekistan. • Workshop: Identifying sector-specific FDI opportunities based on local and regional indicators.
March 20, 2025	
9:00am-13:00pm Coffee: 10:30am-10:45am Lunch: 13:00-14:00 14:00-16:00	<p>BUILDING RELATIONSHIPS AND ENGAGING WITH INVESTORS</p> <p>Objectives:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Develop skills for identifying, targeting, and engaging potential foreign investors. • Understand the key expectations of investors and factors that impact investment decisions. <p>Sessions:</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. Investor Engagement and Outreach Strategies <ul style="list-style-type: none"> • Techniques for identifying and reaching out to potential investors. • Understanding investors' needs, risk appetite, and decision-making processes. 2. Conducting Market Research and Competitor Analysis <ul style="list-style-type: none"> • Research methodologies for assessing competitors and investment landscapes. • Using data and indicators to position Uzbekistan's unique advantages. 3. Effective Communication and Negotiation with Investors <ul style="list-style-type: none"> • Crafting persuasive pitches and presentations. • Negotiation techniques to ensure mutually beneficial investment agreements. <p>Activities:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Role-play: Conducting investor outreach simulations. • Case study analysis of successful FDI negotiation examples in Central Asia.
March 21, 2025	
9:00am-13:00pm Coffee: 10:30am-10:45am Lunch: 13:00-14:00 14:00-16:00	<p>DRAFTING A PRELIMINARY TECHNICAL AND ECONOMIC FEASIBILITY REPORT</p> <p>Objectives:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Gain foundational knowledge of drafting feasibility studies tailored to FDI projects. • Learn to assess the technical and economic viability of projects. <p>Sessions:</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. Understanding Feasibility Reports: Purpose and Structure <ul style="list-style-type: none"> • Key components of a Technical and Economic Feasibility Report. • How feasibility studies inform investment decisions. 2. Data Collection and Analysis for Feasibility Studies <ul style="list-style-type: none"> • Techniques for collecting and analysing economic, technical, and market data. • Evaluating the economic benefits and technical requirements of a project. 3. Drafting and Presenting Feasibility Reports <ul style="list-style-type: none"> • Structuring feasibility reports to meet investor expectations. • Tips for effectively communicating key findings and recommendations. <p>Activities:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Hands-on workshop: Drafting sample feasibility report outlines. • Review of Uzbekistan-specific feasibility study templates.
March 24, 2025	
9:00am-13:00pm Coffee: 10:30am-10:45am	<p>APPLYING REGIONAL DEVELOPMENT INDICATORS TO FEASIBILITY STUDIES</p> <p>Objectives:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Utilise regional development indicators relevant to Uzbekistan in feasibility analyses.

<p>Lunch: 13:00-14:00</p> <p>14:00-16:00</p>	<ul style="list-style-type: none"> • Understand how regional economic drivers can impact FDI projects. <p>Sessions:</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. Analysing Uzbekistan’s Regional Economic Indicators <ul style="list-style-type: none"> • Overview of regional economic, social, and infrastructure indicators in Uzbekistan. • Identifying how these indicators impact the feasibility and attractiveness of projects. 2. Incorporating Regional Drivers into Feasibility Assessments <ul style="list-style-type: none"> • Tailoring feasibility studies to highlight region-specific advantages. • Understanding potential challenges and mitigating risks. 3. Evaluating Long-term Project Viability and Regional Impact <ul style="list-style-type: none"> • Assessing sustainability, scalability, and long-term regional benefits of projects. • Risk assessment techniques for regionally focused investments. <p>Activities:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Group exercise: Analysing a regional development case and drafting key points for feasibility. • Peer review: Feedback session on participants’ preliminary feasibility outlines.
March 25, 2025	
<p>9:00am-13:00pm</p> <p>Coffee: 10:30am-10:45am</p> <p>Lunch: 13:00-14:00</p> <p>14:00-16:00</p>	<p>PRACTICAL APPLICATION AND PRESENTATIONS</p> <p>Objectives:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Synthesise skills from previous days through practical application. • Receive feedback on preliminary feasibility studies and investment proposals. <p>Sessions:</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. Preparing and Presenting an Investment Proposal <ul style="list-style-type: none"> • Structuring proposals to highlight feasibility findings and potential ROI for investors. • Presenting proposals to stakeholders effectively. 2. Group Presentations and Feedback <ul style="list-style-type: none"> • Participants present preliminary feasibility reports and investment pitches. • Panel of experts provides feedback on presentation, content, and alignment with FDI objectives. 3. Wrap-up and Next Steps for Attracting FDI <ul style="list-style-type: none"> • Discussion on best practices and common pitfalls. • Resources and support networks for continuous professional growth. <p>Activities:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Presentation of feasibility reports and investment proposals to the group and expert panel. • Networking session to foster connections among participants and trainers.
March 26, 2026	
9:00 am-17:00	Educational Visit to Global Financial Centre in London.
March 27, 2025	
09:00am - 13:00	Concluding sessions.
16:00-18:00	Certificate Award Ceremony at the Embassy of Uzbekistan in London
March 28, 2025	
10:00 am	Departure for the airport.

For general queries about the training course and discounts please contact us via Telegram @Kad1008 or visit our website (mbfacademy.co.uk).

СТРАТЕГИЧЕСКОЕ ЗНАЧЕНИЕ ПРЯМЫХ ИНОСТРАННЫХ ИНВЕСТИЦИЙ (FDI) ДЛЯ ВНУТРИРЕГИОНАЛЬНОГО РАЗВИТИЯ УЗБЕКИСТАНА

Обзор

Данная программа обучения направлена на оснащение специалистов навыками, необходимыми для привлечения и удержания прямых иностранных инвестиций (FDI), а также для разработки комплексных "Технических и экономических обоснований", учитывающих региональные индикаторы развития Узбекистана. Участники получают практические знания о рыночных драйверах, методологиях оценки целесообразности и ожиданиях инвесторов, что позволит им разрабатывать инвестиционные предложения и отчёты о целесообразности, адаптированные к региональным возможностям Узбекистана.

Академия MBF предоставляет первоклассный курс обучения, который позволяет специалистам развить навыки, знания и опыт, необходимые для профессионального и эффективного выполнения своих обязанностей. Это, в конечном итоге, будет способствовать повышению стратегической эффективности компаний за счет более высокого качества работы.

Целевая аудитория

Программа ориентирована на специалистов и политиков в Узбекистане, участвующих в региональном развитии, продвижении инвестиций и экономическом планировании, с целью использования FDI для сбалансированного внутрирегионального роста. Мы приветствуем участников из различных бизнес-секторов для создания разнообразной, интерактивной и первоклассной обучающей среды.

Результаты обучения: К концу программы участники смогут:

1. Определять и анализировать возможности для FDI в регионах Узбекистана.
2. Эффективно привлекать инвесторов и взаимодействовать с ними.
3. Разрабатывать и составлять технически обоснованные и экономически жизнеспособные проекты.
4. Применять региональные индикаторы развития, специфичные для Узбекистана, чтобы повысить привлекательность своих предложений.
5. Уверенно представлять инвестиционные предложения и результаты анализа целесообразности потенциальным инвесторам и заинтересованным сторонам.

Эта программа предоставляет практические навыки для специалистов, которые хотят стимулировать инвестиции в Узбекистан, способствуя региональному экономическому росту и устойчивому развитию.

Повестка дня:

18 марта 2025 года	
16:00	Прибытие в аэропорт.
19 марта 2025 года	
9:00-13:00 Кофе: 10:30 - 10:45 Обед: 13:00 - 14:00 14:00-16:00	<p>ПОНИМАНИЕ ДИНАМИКИ ПРЯМЫХ ИНОСТРАННЫХ ИНВЕСТИЦИЙ (FDI)</p> <p>Цели:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Ознакомить участников с тенденциями, преимуществами и влиянием FDI с акцентом на Узбекистан и его регионы. • Определить целевые отрасли и возможности, соответствующие стратегическим приоритетам развития Узбекистана. <p>Сессии:</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. Глобальные и Региональные Тенденции FDI <ul style="list-style-type: none"> • Анализ глобальных потоков FDI и трендов развивающихся рынков. • Обзор позиции и привлекательности Узбекистана для FDI в Центральной Азии. 2. Роль FDI в Региональном Экономическом Развитии <ul style="list-style-type: none"> • Влияние FDI на экономический рост, создание рабочих мест и развитие инфраструктуры. • Кейс-стадии успешных проектов FDI в Узбекистане. 3. Анализ Целевых Секторов <ul style="list-style-type: none"> • Определение высокопотенциальных секторов в Узбекистане (например, энергетика, сельское хозяйство, текстиль). • Соответствие инвестиционных возможностей региональным преимуществам. <p>Практическое занятие:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Групповые обсуждения успешных историй FDI в Узбекистане. • Воркшоп: Определение возможностей FDI в конкретных секторах на основе местных и региональных индикаторов.
20 марта 2025 года	
9:00-13:00 Кофе: 10:30 - 10:45 Обед: 13:00 - 14:00 14:00-16:00	<p>УСТАНОВЛЕНИЕ СВЯЗЕЙ И ВЗАИМОДЕЙСТВИЕ С ИНВЕСТОРАМИ</p> <p>Цели:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Развить навыки для идентификации, нацеливания и взаимодействия с потенциальными иностранными инвесторами. • Понять ключевые ожидания инвесторов и факторы, влияющие на инвестиционные решения. <p>Сессии:</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. Стратегии Взаимодействия и Установления Связей с Инвесторами <ul style="list-style-type: none"> • Методики для определения и выхода на потенциальных инвесторов. • Понимание потребностей инвесторов, их готовности к риску и процессов принятия решений. 2. Проведение Рыночных Исследований и Анализ Конкурентов <ul style="list-style-type: none"> • Методологии исследований для оценки конкурентов и инвестиционных ландшафтов. • Использование данных и индикаторов для подчеркивания уникальных преимуществ Узбекистана. 3. Эффективная Коммуникация и Переговоры с Инвесторами <ul style="list-style-type: none"> • Создание убедительных презентаций и питчей. • Техники переговоров для обеспечения взаимовыгодных инвестиционных соглашений. <p>Практическое занятие:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Рольевые игры: Проведение симуляций взаимодействия с инвесторами. • Анализ кейсов успешных примеров переговоров по FDI в Центральной Азии.
21 марта 2025 года	
9:00-13:00 Кофе: 10:30 - 10:45 Обед: 13:00 - 14:00 14:00-16:00	<p>СОСТАВЛЕНИЕ ПРЕДВАРИТЕЛЬНОГО ТЕХНИЧЕСКОГО И ЭКОНОМИЧЕСКОГО ОБОСНОВАНИЯ</p> <p>Цели:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Получить базовые знания о составлении обоснований, адаптированных к проектам FDI. • Научиться оценивать техническую и экономическую жизнеспособность проектов. <p>Сессии:</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. Понимание Обоснований: Цели и Структура <ul style="list-style-type: none"> • Ключевые компоненты Технического и Экономического Обоснования. • Как обоснования влияют на инвестиционные решения. 2. Сбор и Анализ Данных для Обоснований <ul style="list-style-type: none"> • Методики сбора и анализа экономических, технических и рыночных данных. • Оценка экономических выгод и технических требований проекта. 3. Составление и Презентация Обоснований <ul style="list-style-type: none"> • Структурирование обоснований для удовлетворения ожиданий инвесторов. • Советы по эффективному представлению ключевых выводов и рекомендаций. <p>Практическое занятие:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Практический воркшоп: Составление образцов планов обоснований. • Обзор шаблонов обоснований, специфичных для Узбекистана.
24 марта 2025 года	
9:00-13:00	ПРИМЕНЕНИЕ РЕГИОНАЛЬНЫХ ИНДИКАТОРОВ РАЗВИТИЯ В ОБОСНОВАНИЯХ

<p>Кофе: 10:30 - 10:45</p> <p>Обед: 13:00 - 14:00</p> <p>14:00-16:00</p>	<p>Цели:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Использовать региональные индикаторы развития, относящиеся к Узбекистану, в анализе целесообразности. • Понять, как региональные экономические драйверы могут влиять на проекты FDI. <p>Сессии:</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. Анализ Региональных Экономических Индикаторов Узбекистана <ul style="list-style-type: none"> • Обзор региональных экономических, социальных и инфраструктурных индикаторов в Узбекистане. • Определение влияния этих индикаторов на целесообразность и привлекательность проектов. 2. Включение Региональных Драйверов в Оценку Целесообразности <ul style="list-style-type: none"> • Адаптация обоснований для подчеркивания специфических преимуществ региона. • Понимание потенциальных проблем и снижение рисков. 3. Оценка Долгосрочной Жизнеспособности Проекта и Регионального Влияния <ul style="list-style-type: none"> • Оценка устойчивости, масштабируемости и долгосрочных региональных выгод проектов. • Методы оценки рисков для инвестиций, сосредоточенных на регионе. <p>Практическое занятие:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Групповое упражнение: Анализ кейса регионального развития и составление ключевых моментов для обоснования. • Рецензирование: Сессия обратной связи по предварительным обоснованиям участников.
<p>25 марта 2025 года</p>	
<p>9:00-13:00</p> <p>Кофе: 10:30 - 10:45</p> <p>Обед: 13:00 - 14:00</p> <p>14:00-16:00</p>	<p>ПРАКТИЧЕСКОЕ ПРИМЕНЕНИЕ И ПРЕЗЕНТАЦИИ</p> <p>Цели:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Синтезировать навыки, полученные в предыдущие дни, через практическое применение. • Получить обратную связь по предварительным обоснованиям и инвестиционным предложениям. <p>Сессии:</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. Подготовка и Презентация Инвестиционного Предложения <ul style="list-style-type: none"> • Структурирование предложений для подчеркивания выводов по целесообразности и потенциальной прибыли для инвесторов. • Эффективное представление предложений заинтересованным сторонам. 2. Групповые Презентации <ul style="list-style-type: none"> • Участники представляют предварительные обоснования и инвестиционные предложения. • Панель экспертов предоставляет комментарии по презентации, содержанию и соответствию целям FDI. 3. Заключение и Следующие Шаги по Привлечению FDI <ul style="list-style-type: none"> • Обсуждение лучших практик и распространенных ошибок. • Ресурсы и сети поддержки для постоянного профессионального роста. <p>Практическое занятие:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Презентация обоснований и инвестиционных предложений группе и экспертной панели. • Сетевое взаимодействие для содействия связям между участниками и тренерами.
<p>26 марта 2025 года</p>	
<p>9:00-17:00</p>	<p>Образовательный визит в Глобальный Финансовый Центр в Лондоне.</p>
<p>27 марта 2025 года</p>	
<p>9:00-13:00</p>	<p>Заключительные сессии</p>
<p>16:00-18:00</p>	<p>Церемония вручения сертификатов в Посольстве Узбекистана в Лондоне</p>
<p>28 марта 2025 года</p>	
<p>10:00</p>	<p>Отправление в аэропорт.</p>

Для общих вопросов о курсе и скидках, пожалуйста, свяжитесь с нами через Telegram @Kad1008 или посетите наш веб-сайт (mbfacademy.co.uk).